
РАЗГОВОРИ/ CONVERSAТIONS 

Проф. g-p Сuмо Лазаров: 
,,Вuнагu mря6Ва ga uмаш kpeamuBнu ugeu" 

С Почеmнuя професор на НоВ българсku yнuBepcumem 
по noBog 50-гоguшнuнаmа om началото 

на елеkmроннаmа музukа В Бьлгарuя разговаря 
Росuца БечеВа 

През тази гоgина отбелязваме 50 гоgини елеkтронна 

музиkа В Бьлгария. ПьрВата проява, сВьрзана с тази го

gишнина, беше сьстоялата се на 15 март В Клуба на фо

торепортерите В София фотоизложба ,,ПротиВостояния" 

и прожеkцията на филма „Omgageнocm" на Верона Ди Ан

жели, посветени на пионера на елеkтронната музиkа у нас 

Симо Лазаров. 

През гоgините на моята изслеgоВателсkа и тВорчесkа 

работа В областта на kомп/отьрното музициране и саунg 

gизайна (Вече 24 гоgини сьм част от тВорчесkия еkип на 

проф. g-p Симо ЛазароВ), обеkт на моите изслеgВания са 

проблемите на елеkтронното зВуkоизВличане и интерпрета

цията, процесите и тенgенциите В областта на елеkтрон

ната и kомпlотьрната музиkа В световен мащаб и тяхната 

рефлеkсия В полето на музиkата В Бьлгария, mpaguцuume и 

иновациите у нас. 

На 13 март т.г. разговарях В Учебно-праkтичесkия и из-

слеgоВателсkи центьр за kомп/отьрно музициране и саунg 

gизайн „Станислав Станчев-Стенли„ на НоВ бьлгарсkи уни

верситет с kомпозитора и изпьлнителя Симо Лазаров, kой

то Вече 50 гоgини работи за утВьржgаВане на елеkтронно

то зВуkоизВличане В Бьлгария. 

- Проф. Лазаров, omkьge ugBa Вашето ВgьхноВение, koe е

разkоВничето за Вашата kреатиВност през гоgините? 

-Аз съм kpeamuBeн по npupoga - още om gemckume cu 20-

guнu u moBa обяснява Bcuчkume nocлegBaщu моu geOcmBuя u 

реwенuя. 

- До kakBa степен сьзgаgеното с Ваше участие Cmyguo

за елеkтронна музиkа В Бьлгарсkото национално paguo през 

1974 г. поgпомогна развитието на елеkтронната музиkа В 

Бьлгария? 

- Cmyguomo за елеkmронна музukа npu БНР е осноВоnо

лагащо за paзBumuemo на елеkmроннаmа музukа В Българuя. 

В онезu гoguнu mo се nреВърна В uнcmumyцuя за елеkmрон

на музukа, В koяmo разнообразнumе mBopчecku ugeu се мame

puaлuзupaxa на зВуkоВ носumел, BnocлegcmBue u В kонцерm

нu uзnълненuя. 

- Като артистичен gupekmop на Межgунароgния форум

фестивал „Вселената на kомп/отьрната музиkа", чието ХХ/1 

изgание се сьстоя през gekeмBpu миналата гоgина, kak се 

променяше през гоgините Вашата kонцепция за фестивала, 

kойто сега е уmВьрgила се платформа за елеkтронна и kом

п/отьрна музиkа? 

- НаО-Важнuяm acnekm В kонцеnцuяmа за moзu фесmuВал

през гoguнume на не20Воmо същесmВуВане е npegcmaBянemo 

на елеkmронна u koмnlomъpнa музukа В съВременнumе u uз

меренuя, а gоnълнumелнu елеменmu са ВkлlочВанеmо на мyл

muмeguOнu npoekmu u осъщесmВяВане на сuнmез межgу uз

kycmBama. 

- Вие сте почетен професор на НоВ бьлгарсkи универси

тет, kьgemo през 1996 г. сьзgаВате еgинстВената В Бьлга

рия специализация „Комп/отьрно музициране", сьщестВуВа

ща и go gнес. KakBo спореg Вас е най-Важното, koemo Ваши

те стуgенти трябва ga слеgВат В работата си по сьзgаВа

не на елеkтронна и kомп/отьрна музиkа? 

- Те mрябВа ga познават uз осноВu meopuяma на мyзuka

ma u uнoBamuBнume mехнологuu В обласmmа на мyзukama u 
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Проф. g-p Симо /\азаров и gоц. g-p Росица Бечева в Учебно
праkтичесkи и изслеgователсkи център за kомп!отърно 
музициране и саунg gизайн „Станислав Станчев-Стенли" 
на Нов бмгарсkи университет 

ga uмam Вuнагu kpeamuBнu ugeu. 

- Спореg Вас kаkви са съвременните тенgенции в елеk

тронната музиkа в световен мащаб и в Бмгария? Смятате 

ли, че и в бъgеще развитието на музиkата ще бъgе свързано 

с елеkтронното звуkоизвличане? 

- В cBemoBнume meнgeнцuu се забелязва повече сkлон

носm kъм mехнологuчнu реwенuя, omkoлkomo kъм uнme

pecнu ugeu. Правя разлukа межgу mермuна u същносmmа 

на елеkmроннаmа музukа gнес u В мuналоmо u същносmmа 

на елеkmронноmо зВуkоuзВлuчане. Bъnpeku че елеkmронно

mо зВуkоuзВлuчане В жанрово omнoweнue заема може бu 

nреоблаgаВащ процент В npoгpaмume на paguo, mелеВuзuя, 

Bugeokaнaлu, съмнявам се, че moзu cmuл на мyзukama, kak

Bamo Щоkхаузен В онезu гoguнu опреgеля kamo елеkmрон

на, ще заеме gocmoOнo място В koнцepmнume u eфupнu

me програмu gнес u В бъgеще. За pagocm обаче cayнgmpa

koBeme u саунg guзаонъm gokaзBam, че мyзukama u eфek

mume, праВенu с елеkmроннu cpegcmBa, uмam cBoemo мяс

то В жuBoma. 

ГОДИШНИНИ/ ANNIVERSARIES 

Me>kgyнapogнuяm балетен koнkypc ВъВ Варна 
може ga бъgе ВъзсmаноВен 

60 гoguнu om съзgаВанеmо на сВеmоВноuзВесmнuя форум 

Елиана Митова 

Измuнаха 60 гoguнu om ПърВuя межgунароgен балетен 

koнkypc във Варна. През gалечнаmа 1964 гоguна npegcega-

mел на жypumo е легенgарнаmа pycka балерuна Галuна Улано

Ва. Елuзабеm Keнegu u kpumukъm Арнолg Хасkел om Beлuko

бpumaнuя, kyбuнkama Алuсuя Алонсо, германkаmа Урсула Ко

лuн, Марuя KwuwkoBcka om Полша, Васuле Mapky om Румънuя, 

руснацumе Фьоgор /\опухоВ u Татяна ВячеслаВоВа, Вера Koc

muч om Сърбuя, Жужа Кун om Унгарuя, Серж /\uфар u ЖенеВu

еВ ГuОо om францuя, Иржu Немечеk om ЧехослоВаkuя зacega

Bam В /\еmнuя meamъp, оценяВаОku kaчecmBama на млagume 

maлaнmu. Конkурсъm е прuВляkъл учасmнuцu om цял сВяm. 

Голямата награgа на Варна nощчаВа руснаkъm Bлaguмup 

BacuлueB - бъgеща сВеmоВна зВезgа В балета. Българkаmа 

Вера KupoBa е оmлuчена с първа награgа, същото omлuчue 

получават u чemupuмa руснацu. Cpeg mях е ефuрнаmа Ekame

puнa MakcuмoBa. Гoguнu нареg mя ще mанцуВа В gyem с Bacu

лueB. С Bmopa награgа cu mръгВаm gBeme българku Kpacuмu

pa КолgамоВа u Калuна Богоева, с mpema - Ичkо /\азароВ, Кон

сmанmuн Дамянов, Mapгapuma Траянова. Внуwumелна е гру

пата на награgенumе руснацu u kубuнцu. CBemъm на бале

та е Bnepuл очu във Варна, посрещнала госmопрuемно eлu

ma на танца. 

Шесm gecemuлemuя по-kъсно koнkypcъm го няма. Изчез-
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